

MINUTES OF PROCEEDINGS

TUESDAY, SEPTEMBER 26, 1989

(1)

[Text]

The Special Committee on the Review of the Canadian Security Intelligence Service Act and the Security Offences Act met at 11:18 o'clock a.m., this day, in Room 308 West Block, the Chairman, Blaine Thacker presiding.

Members of the Committee present: Ken Atkinson, John Brewin, Bob Horner, Derek Lee, Carole Jacques, John Nunziata, Brian O'Kurley, Blaine Thacker, Maurice Tremblay.

In attendance: From the Library of Parliament: Philip Rosen, Research Officer.

The Order of Reference dated Tuesday, June 27, 1989 being read as follows.

ORDERED.—That, pursuant to Section 56 of the Canadian Security Intelligence Service Act and Section 7 of the Security Offences Act, a Special Committee of the House of Commons be appointed to be the Committee to undertake a comprehensive review of the provisions and operation of the Canadian Security Intelligence Service Act and, that the Committee be empowered to meet after July 16, 1989, and report back to the House no later than July 16, 1990;

That the Committee have all the powers of a Standing Committee; and

That the membership of the Committee shall be composed of Mr. Thacker as Chairman, and Messrs. Brewin, Horner, Lee, Littlechild, Nunziata, Tremblay (Lotbinière) and Tétreault.

On motion of John Nunziata, it was agreed,—That Maurice Tremblay be elected Vice-Chairman of this Committee.

On motion of Brian O'Kurley, it was agreed,—That the Committee print 550 copies of its *Minutes of Proceedings and Evidence*.

On motion of John Brewin, it was agreed,—That the Chairman be authorized to hold meetings in order to receive and authorize the printing of evidence when a quorum is not present.

On motion of John Brewin, it was agreed,—That during the questioning of witnesses, 15 minutes be allocated for the first questioner from each party as a first round, and that thereafter, 5 minutes be allocated to each questioner at the discretion of the Chairman.

On motion of Ken Atkinson, it was agreed,—That as established by the Board of Internal Economy and if requested, reasonable travelling and living expenses be reimbursed to witnesses invited to appear before the Committee.

PROCÈS-VERBAUX

LE MARDI 26 SEPTEMBRE 1989

(1)

[Traduction]

Le Comité spécial d'examen de la Loi constituant le SCRS et de la Loi sur les infractions en matière de sécurité se réunit aujourd'hui à 11 h 18, dans la salle 308 de l'Édifice de l'ouest, sous la présidence de Blaine Thacker (*président*).

Membres du Comité présents: Ken Atkinson, John Brewin, Bob Horner, Derek Lee, Carole Jacques, John Nunziata, Brian O'Kurley, Blaine Thacker, Maurice Tremblay.

Aussi présent: De la Bibliothèque du Parlement: Philip Rosen, attaché de recherche.

Lecture est faite de l'ordre de renvoi daté du mardi 27 juin 1989, dont la teneur suit:

IL EST ORDONNÉ,—Que soit constitué, en application de l'article 56 de la Loi sur le Service canadien du renseignement de sécurité et de l'article 7 de la Loi sur les infractions en matière de sécurité, un comité spécial de la Chambre des communes chargé de faire un examen complet des dispositions et de l'application de la Loi sur le Service canadien du renseignement de sécurité, le comité étant autorisé à se réunir après le 16 juillet 1989 et devant remettre son rapport à la Chambre au plus tard le 16 juillet 1990;

Que le comité ait les mêmes pouvoirs qu'un comité permanent, et

Que la composition du comité soit la suivante: M. Thacker à titre de président, MM. Brewin, Horner, Lee, Littlechild, Nunziata, Tremblay (Lotbinière) et Tétreault.

Sur motion de John Nunziata, il est convenu,—Que Maurice Tremblay soit élu vice-président du Comité.

Sur motion de Brian O'Kurley, il est convenu,—Que le Comité fasse imprimer 550 exemplaires de ses *Procès-verbaux et témoignages*.

Sur motion de John Brewin, il est convenu,—Que le président soit autorisé à tenir des séances pour entendre des témoignages et en autoriser l'impression en l'absence de quorum.

Sur motion de John Brewin, il est convenu,—Que, lors de l'interrogation des témoins, 15 minutes soient accordées au premier intervenant de chaque parti au premier tour de questions, puis cinq minutes par la suite à chacun, à la discrétion du président.

Sur motion de Ken Atkinson, il est convenu,—Qu'en conformité des directives du Bureau de régie interne, des frais raisonnables de déplacement et de séjour soient remboursés, sur demande, aux témoins invités à comparaître devant le Comité.